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FARSKÉ OZNAMY (05.03.2023 – 12.03.2023) 
2. PÔSTNA NEDEĽA 

 

DEŇ LITURGICKÝ KALENDÁR LOKCA ŤAPEŠOVO 

PONDELOK 
6.3.2023 

Pondelok po 2. pôstnej nedeli, 
féria 

17:30 - detská 
 + Anton a Helena Vajdiar, 

Jozef, zaťovia 
*** 

UTOROK 
7.3.2023 

Utorok po 2. pôstnej nedeli, 
féria 

18:00 
+ Anton a Žofia Papán, 

rodičia 

16:30 - detská 
BPZ pre Evu (50 r. ž.) 

STREDA 
8.3.2023 

Streda po 2. pôstnej nedeli, 
féria 

7:00 
na úmysel kňaza 

*** 

ŠTVRTOK 
9.3.2023 

Štvrtok po 2. pôstnej nedeli, 
féria 

18:00 
+ Jozef Papán (1 výr.) a 

Andrej 
*** 

PIATOK 
10.3.2023 

Piatok po 2. pôstnej nedeli, 
féria  

18:00 
BPZ pre Lukáša  

(30 r. ž.) 

16:30 
BPZ pre Elenu (75 r. ž.) 

SOBOTA 
11.3.2023 

Sobota po 2. pôstnej nedeli, 
féria 
Večerná sv. omša je z nasled. nedele. 

18:00 
+ Štefan Vraštiak a rodičia  

*** 

NEDEĽA 
12.3.2023 

3. PÔSTNA NEDEĽA 

7:30 
na úmysel kňaza 9:00 

BPZ pre Rastislava s rod. 
(50 r. ž.) 10:30 

BP pre ľud farnosti 

 

1. Ak potrebujete niečo vybaviť na fare, môžete sa vopred skontaktovať telefonicky alebo mailom. 
2. O upratovanie farského kostola tento týždeň prosíme sk. č. 28: vedúca p. Kormaňáková Elena. PBZ.  
3. Na kostol darovali z krstu Nely Ovsákovej 100,- € a z pohrebu Evy Gluchovej 100,- €. PBZ 
4. Minulú nedeľu sa pri zbierke na charitu vyzbieralo a odoslalo 2020,-€. Všetkým darcom srdečné PBZ.  
5. Nácvik spevu pre deti bude v Lokci v pondelok o 16:30 hod. v centre.  
6. Mariánske stretko pre deti bude v Ťapešove v utorok o 15:00 hod. a v Lokci v utorok o 14:00 hod. 
7. Adorácia bude vo štvrtok vo farskom kostole od 17:15 hod. do sv. omše. 
8. Biblické stretnutie bude vo štvrtok po sv. omši o 19:00 hod. 
9. Pobožnosť krížovej cesty:  

 Lokca: v nedeľu (dnes) o 14:00 hod.; v piatok po sv. omši;  
 Ťapešove: v nedeľu (dnes) o 13:00 hod.; v piatok po sv. omši;  

10. Komisia pre mládež v Spišskej diecéze pozýva mladých na stretnutie s názvom Spoločne do 
Lisabonu... cez Ružomberok, ktorého cieľom je informovať a motivovať mladých k účasti na 
Svetových dňoch mládeže, ktoré sa uskutočnia toto leto. Stretnutie sa uskutoční v sobotu 11. marca o 
14:00 hod. v priestoroch Cirkevnej základnej školy sv. Vincenta v Ružomberku. Viac informácií 
nájdete na plagáte a na webstránke komisia.sk. 



11. V Kňazskom seminári v Spišskom Podhradí sa uskutoční Duchovná obnova pre otcov v termíne od 
10. do 12. marca 2023. Prednášateľom bude otec Juraj Sedláček. Viac informácií nájdete na plagáte a 
na webstránke ks.kapitula.sk. 

12. Aj v tomto roku je možnosť darovať 2% z odvedených daní. Podporiť môžete aj cirkevné 
organizácie.  

13. Počas pôstu sa pripravujeme na umučenie a zmŕtvychvstanie Pána Ježiša. Ako prípravu vytvárame 
farebnú mozaiku návratu márnotratného syna domov. Deti účasťou na krížových cestách (modrý lístok), 
rodiny čítaním Sv. písma podľa rozpisu (žltý lístok) a každý jednotlivo svojimi dobrými skutkami 
a modlitbami (zelený lístok) a sebazápormi (hnedý lístok). Pri návšteve kostola vložíte farebné lístky do 
košíka podľa počtu dní, ktoré sa vám podarilo splniť predsavzatie a farbu podľa činnosti. Vysvetlenie 
nájdete v malých oznamoch a internete. 

 
TVOJE MILOSRDENSTVO, PANE,  

NECH JE NAD NAMI, AKO DÚFAME V TEBA. 
Často zabúdame, že predtým, než Abrama povolal Pán, bol Abram pohan. To znamená, že podobne 

ako všetci okolo neho, aj on uctieval falošných bohov, príbehy ktorých boli presiaknuté sebectvom, násilím 
a svetskou malichernosťou.  

Predstav si teda, aký bol Abram prekvapený, keď sa stretol s Jahvem, jediným pravým Bohom! On 
bol úplne iný ako ostatní „bohovia“, ktorých Abram dovtedy poznal. Nežiadal od Abrama, aby priniesol 
nejaké nesmierne komplikované obety; neprikázal mu, aby tiahol v jeho mene do boja; dokonca sa mu ani 
nevyhrážal smrťou, ak ho neuposlúchne. Vlastne sa Pán zaujímal viac o Abrama ako o seba samého. 
Prisľúbil, že Abrama „požehná“, ešte predtým, než mu Abram sľúbil, že preňho niečo urobí aj on (Gn 12, 
2). Boh od Abrama chcel len to, aby odišiel z domu, z miesta, na ktorom vládlo násilie a sebectvo, a vydal 
sa do novej krajiny, kde budú jeho potomkovia môcť viesť nový život naplnený milosťou.  

To, čo Boh urobil pre Abrama, chce urobiť aj pre teba – lebo ťa miluje. Netrápi sa tým, ako veľa 
preňho obetuješ ty. On vlastne od teba nepotrebuje vôbec nič. Chce ti len pomôcť opustiť „miesta“ hriechu, 
násilia a sebectva, ktoré sú v tvojom srdci, aby si tak mohol prijať jeho požehnanie. Chce ti len dať zakúsiť 
život v zasľúbenej krajine, v kráľovstve jeho milovaného Syna.  

Vo svete, kde sa toľké veci zakladajú na princípe „niečo za niečo“ a kde sa vzťahy často sebecky 
zneužívajú, môže byť náročné uveriť tomuto Božiemu povolaniu. Môže sa to zdať príliš dobré na to, aby to 
bola pravda. Ale je naozaj tak! Tvoj nebeský Otec ťa miluje pre to, kto si. On ťa chce požehnať. Prijmeš 
toto jeho povolanie a vstúpiš do zasľúbenej zeme?    

„Pane, daj mi Abramovu vieru. Pomôž mi kráčať za tebou k slobode.“ zdroj: Slovo medzi nami 

 
NEZOSMILNÍŠ A NEBUDEŠ ŽIADOSTIVO TÚŽIŤ – 2. časť 

Milujme vášnivo, ale podľa správnych túžob 
Ako milovať, aby láska nezovšednela, hovorí kňaz Maroš Lovič. 

Prikázanie „Nebudeš žiadostivo túžiť“ vyvoláva otázku, či sa dá človeku zakázať túžiť. 
Túžba vychádza z hĺbky človeka. Tá sa nezakazuje. V tomto prikázaní však ide o pokrivenú túžbu. 

Podstatné je slovo „žiadostivo“. Ide o nezriadenú túžbu, ktorá chce druhého vlastniť, manipulovať, ovládať. 
Človek túži po vlastnom uspokojení na úkor druhého, ktorého stavia do pozície nejakej veci. 

V tomto je charakteristický dnešný hedonistický svet, ktorý na človeka pozerá veľmi konzumne, 
chemicky a biologicky. Tým človeka degraduje len na pohlavnosť ako na niečo, čo si môže kúpiť. 
Degraduje tak nielen ľudskú sexualitu, ako píše pápež Benedikt XVI. v encyklike Deus caritas est, ale 
degraduje i celého človeka na vec či prostriedok. 
Pápež František v katechéze na tému „Nescudzoložíš“ povedal, že manželia si nemôžu sľúbiť vernosť 
len na základe dobrej vôle alebo nádeje, že to bude fungovať. Potrebujú mať základ na pevnej pôde 
vernej Božej lásky. Z tohto je evidentné, že ide o niečo, čo je nad ľudské sily. Je človek schopný 
vernosti lásky bez Boha? 



Apoštol Ján hovorí, že tí, čo milujú, poznajú Boha. A ten, čo nemiluje, nepozná Boha, lebo Boh je 
láska. Čnosť, ktorá robí lásku veľkou a krásnou, je čnosť čistoty. Človek môže nájsť aj v ľudskej láske 
zárodok a všetky veci potrebné na to, aby sa posunul v raste tejto čnosti. Vďaka hanblivosti a kráse lásky. 

Ide o usporiadanú sexuálnu túžbu. Zdravú sexuálnu túžbu, ktorá druhého človeka vníma ako celok. 
Vďaka nej je schopný darovať sa. Bez čnosti čistoty je človek neschopný darovať sa v čase navždy. 

Človek, ktorý nerastie v čnosti čistoty, je „rozkúskovaný“ a nie je schopný uchopiť všetky dimenzie 
lásky – citovú, telesnú, osobnú a duchovnú. Skáče z extrému do extrému. 

Ide o čnosť, ktorá nie je len zlatou strednou cestou medzi dvoma extrémami, ale je vrcholom krásnej 
lásky. Ide o vrchol najlepšej voľby. Bez čnosti čistoty nie je možné žiť vernosť. 

A teda v samotnej podstate bez Boha nedokážeme žiť krásnu lásku. Ježiš prišiel na zem žiť, trpieť 
a zomrieť aj preto, aby vykúpil ľudskú lásku, aby ju očistil, uzdravil, posvätil a povýšil. 
Je nejaký rozdiel v šiestom a v deviatom príkaze, ak je človek slobodný a ak je v manželstve? 

Či je človek slobodný, alebo v manželstve, nemôže smilniť a žiadostivo pozerať na druhého. Stáva 
sa, že manželky sú zneužívané vlastnými manželmi, ktorí si myslia, že si s nimi môžu robiť, čo chcú. 
Nemôžu. 

Človek má svojho partnera milovať, nie používať. Božie slovo hovorí, ako máme milovať – miluj 
blížneho ako seba. Ale miluj správne. Ako keď anjel povedal Jozefovi: neboj sa prijať Máriu. Akoby aj 
nám povedal, neboj sa prijať ženu, ale dávaj pozor na to, aby tvoja láska sa nestala čo i len v náznaku 
žiadostivosťou. 

Bežne konáme ako sexuálne bytosti. Bunky v tele muža sú mužské, v tele ženy ženské. V dnešnom 
pansexualizme však mnohí akoby odmietali svoje telo, čo je vidno v genderovej ideológii. 

Človek je už prejedený sexom, z pohlavnosti si spravil modlu. Tá zrazu nenaplnila jeho túžby, a tak 
ju začína nenávidieť. Preto chce zmeniť seba, svoje pohlavie. Ale človek pred svojím telom neujde. Aj keď 
sa dá pohlavne preoperovať, každá bunka v jeho tele už od narodenia má v sebe to nezmeniteľné, že sa 
narodil ako muž alebo ako žena. 
Ktoré hriechy spadajú pod šieste a deviate Božie prikázanie? 

Hovorí o tom Katechizmus Katolíckej cirkvi. Patrí medzi ne napríklad chlípnosť, masturbácia. 
V dnešnej dobe je človek už v detstve atakovaný pornografiou, nečistým znázornením nahoty, ľudského 
aktu do takej miery, že za päť minút vidí viac ako naši predkovia nevideli za celý svoj život. Pohodlie ho 
vovádza do stavu, že nepotrebuje vzťahy, a rozbíja jeho celistvosť a integritu. Pornografia ťažko znevažuje 
dôstojnosť osôb. 

Aj prostitúcia, ktorá poskytuje pohlavnú rozkoš za peniaze. Ďalej smilstvo, teda telesné spojenie 
slobodnej ženy a slobodného muža, čo je v závažnom rozpore s čnosťou čistoty a s ľudskou sexualitou. 
Znásilnenie, ktoré násilne zneucťuje inú osobu, je ťažkým previnením v láske i v spravodlivosti. Pedofília, 
zneužívanie detí, neprávosť na osobách, ktoré nie sú telesne ani psychicky rozvinuté, zanecháva trvalé 
následky na celý život. 

A patrí sem aj homosexuálne správanie, ktoré je svojou vnútornou povahou vždy nezriadené, 
pretože je v rozpore s prirodzenosťou. Ide o násilné páchanie na tele, keď sa neprirodzeným spôsobom 
vyhľadáva sexuálne potešenie a zároveň je pohlavný úkon zatvorený pred odovzdávaním života. 

Súčasná kultúra takéto správanie nevníma ako scestné, pretože lásku zredukovala len na oblasť 
pocitov a telo umelými prostriedkami zbavila plodnosti. Sexualitu úmyselne oddelila od plodnosti, čím je 
pre ňu možný a ospravedlniteľný akýkoľvek druh sexuálneho aktu, aj homosexuálny. 
Rozumieme v dnešnej dobe podstate lásky? 

Mnohí sa nechajú zviesť svojimi túžbami, ktoré vedú do závislostí a promiskuitného spôsobu života, 
do nešťastia. Kľúčovým je v dnešnej dobe to, že potrebujeme čnostných mužov a čnostné ženy, ktorí nie sú 
citovo vlažní, puritáni, ale ktorí úprimne milujú. Milujú vášnivo, ale podľa správnych túžob. 

Nielen preto, že to hovorí zákon. Oni ten zákon majú vpísaný vo svojom srdci. Je to zákon pravdy, 
keď milujú človeka naozaj celého, a preto sa aj dokážu ovládať, zaprieť a obetovať pre jeho dobro. Dnes 
potrebujeme rytierov, ktorí budú odvážne bojovať so sedemhlavým drakom predstavujúcim sedem 
hlavných hriechov, aby získali svoju princeznú. 



Spomínali ste krehkosť lásky. Niekedy môže láska zovšednieť, čím sa znásobujú riziká jej rozpadu, 
prichádzajú ďalšie pokušenia, vytvára sa živná pôda pre neveru. Kde sa začína nevera? 

Sám Ježiš to povedal: „Počuli ste, že bolo povedané: Nescudzoložíš! No ja vám hovorím: Každý, 
kto na ženu hľadí žiadostivo, už s ňou scudzoložil vo svojom srdci.“ (Mt 5, 27 – 28) 

Poznáme štyri dimenzie lásky v nás. Prvá dimenzia je telesno-zmyslová, hodnoty sú spojené s telom. 
Aj keď ide o pudové reakcie, keď reagujeme na to telesné, čo vidíme, neznamená to, že táto dimenzia je 
zlá. Napríklad prejde okolo pekná žena a muž si hneď všimne jej ženské krivky. 

Druhá dimenzia je citová, keď reagujeme na hodnoty, ktoré sú spojené s citmi toho druhého. 
Napríklad muž je džentlmen alebo žena je nežná, vedomá si svojej hodnoty, dôstojnosti. Teda reagujú na 
emotívne hodnoty toho druhého. 

Ďalšia dimenzia je osobná, ktorá poukazuje na bytosť, ktorá má vlastnú vôľu, schopnosť sa niekomu 
raz v živote darovať. Štvrtá dimenzia je náboženská, duchovná. 
Čo to znamená v praktickom živote? 

Muži obyčajne zostanú na tej telesno-zmyslovej dimenzii. Pre nás mužov je to výzva, nezostať len 
tu, ale posúvať sa vyššie. To znamená nielen vidieť dobrá, ktoré tá druhá osoba vlastní, ale uvedomiť si, že 
aj ona sama je dobrom, že nie je vecou, ale je cieľom lásky, pozornosti. 

U ženy je zas výzvou, aby nezostala len na citovej dimenzii. Ako je u muža hriechom, že vníma 
ženu len cez žiadostivý pohľad ako vec na svoje uspokojenie, čo nie je eros, ale žiadostivosť, tak u ženy sa 
vnímanie muža môže zredukovať len na city. 

U každého sa to môže začať niekde inde. Aj hriechy majú svoju postupnosť, gradáciu. Najprv 
koketovanie s myšlienkami, človek začína s niečím súhlasiť vo svojej fantázii a potom príde k nejakému 
rozhodnutiu. To pokračuje v slovách, v skutkoch či v zanedbaní dobra. 
Túžba je spojená s pohľadom či poznaním. Ak by človek niečo nevidel alebo o tom nevedel, tak by po 
tom ani netúžil. Ako teda by mali muži pozerať na ženy? 

Jeden rozvedený muž mi raz povedal, že sa už môže pozerať na ženy, ako chce. Ale to nie je pravda. 
Správny pohľad je taký, keď človek nejakú krásu obdivuje, ale nechce ju vlastniť. Napríklad v prírode 
pri pohľade na nádherný horizont človek úprimne žasne nad jeho krásou. 

Takisto má muž pozerať na ženu. Môže povedať, aká je krásna, ale nepozerá na ňu žiadostivo, len 
ohodnotil dar, ktorý Boh do nej vložil. Nielen to vonkajšie, čo si všimne aj na diaľku, ale aj to vnútornejšie, 
čo si všimne pri rozhovore, a spozná aj tie hlbšie pravdy, ktoré poukazujú na jej hodnotu, na to, že 
je možno niečou manželkou alebo má niekomu patriť. 

Má to byť pohľad, akoby sa pozrel na vlastnú dcéru. Teda chce pre ňu dobro, šťastie a nie ju využiť 
a zneužiť. 
Ľudská láska často stroskotáva i vo vzťahoch, do ktorých bol pozvaný Boh. Mnohí manželia bojujú 
medzi sebou i sami so sebou. Je možné sa znovu zamilovať, keď vzťah už zovšednel a partneri sa 
navzájom odcudzili? 

Jeden chlapec sa pýtal otca, či existuje láska verná až po hrob. Otec mu odpovedal, že jedine láska 
existuje až po hrob. To ostatné nie je láska. 

Láska je prítomnosť milujúceho v nás, čo sme dostali na začiatku stretnutia. Avšak milovať si 
vyžaduje zručnosť vedieť sa realizovať v láske a vytvoriť jednotu s milujúcou bytosťou, či už s Bohom, 
alebo s človekom. Tak je túžba uzdravená. 

Pokrivením túžby je žiadostivosť, ktorá hľadá svoje vlastné uspokojenie viac ako spoločenstvo. 
Túžby treba „vychovávať“ a cvičiť sa v už spomenutých čnostiach. Tak budeme vedieť, čo znamená naozaj 
milovať. 

Adam a Eva dostali v raji všetko. Mysleli si, že keď zažívajú lásku, môžu robiť všetko, čo chcú. 
Mysleli si, že ten pocit im dáva to právo. Sú ako Boh, ktorého vlastne už ani nepotrebujú. Nešli späť 
k prameňu a nepýtali sa Boha, čo znamená milovať. 

Ježiš nevykupuje len nás ako jednotlivcov, ale vykupuje ľudskú lásku. Preto nepovolil rozvod, 
farizejom povedal, že na začiatku Boh stvoril muža a ženu, a čo Boh stvoril, človek nech nerozlučuje. Teda 
Ježiš poukazuje na počiatok, na Boží plán muža a ženy.                             zdroj: svetkrestanstva.postoj.sk 


